
Crna Gora
SKUPSTINA CRNE GORE

-Odbor za ekonomiju, finansije i budiet-
Broj: 19-6/14-2/2.,
EPA 685 XXV
Podgorica, 27. januar 2015. godine SKUP

.STINI CRNE GORE
PODGORICA

Na osnovu elana 69 stay 2 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i
bunet, sa 89. sjednice odnane 26. januara 2015. godine, podnosi

IZVJE.S.TAJ
0 RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA 0 IZMJENI ZAKONA 0 DOPRINOSIMA ZA OBAVEZNO

SOCIJALN 0 OSIGURANJE

Odbor se upoznao sa razlozima za izmjenu Zakona o doprinosima za obavezno socijalno
osiguranje, kao i sa razlozima za dono genje po skratenom postupku, saop gtenim u uvodnom
obrazIoenju predstavnika predlagaea, kojima se u cilju boljeg i efikasnijeg pru2anja zdravstvenih
usluga osiguranicima, nastoje poveeati prihodi BucUeta kroz povetanje kumulativne stope
doprinosa za zdravstveno osiguranje sa 12,3% na 12,8%.

Odbor je konstatovao da se navedenim aktom predlale povetanje stope doprinosa za
poslodavce sa 3,8% na 4,3%; za preduzetnike, inostrane penzionere, vjerske sluibenike i
poljoprivrednike sa 12,3% na 12,8%; kao i povetanje stope za 0,5 procentnih poena za
nezaposlena lica, lica koja primaju noveanu nadoknadu, korisnike socijalno-za gtitnih prava i
druga lica za koje doprinose plata nadlelni organ uprave; dok hi zaposleni i dalje platali
doprinose po postojeeoj stopi od 8,5%. Takode, Odbor je konstatovao da se primjenom
predlo2enih rjegenja predvida povetanje budietskih prihoda za oko 5 mil.€ na godi gnjem nivou.

Tokom rasprave, na Odboru je ukazano da je oeigledno da postoje znaeajni sistemski
problemi u odriivosti javnih finansija au i da se ne smije uporno ici sa nametima privredi i
gradanima. Takode, ukazano je da su prihodi koji se prikupljaju po osnovu doprinosa veliki, all
nedovoljni zbog eega se za fondove konstantno povetavaju transferi iz Budleta. U vezi sa tim,
elanove Odbora je interesovalo koje se aktivnosti planiraju preduzeti povodom penzijskog i
invalidskiog osiguranja, odnosno na koji naein transformisati penzijski sistem.

Iznijeto je migljenje da se prilikom oporezivanja lienih dohodaka mora voditi raeuna o
tome kakav je socijalni status porodica. lzmedu ostalog, potencirano je da se sa posebnom
painjom mora razmotriti problematika u ovoj oblasti kako se &lava ne hi nagla u situaciji da
poslodavci zbog velikih opteretenja obaveze isplaouju po najnlioj mogueoj stopi.

Naime, ukazano je na potrebu da se do poeetka rasprave na plenumu koriguje na
procjena ostvarivanja prihoda po osnovu povetanja doprinosa na godignjem nivou jer se zakon
ne mo'ie primjenjivati od 1. januara 2015. godine kako je predvideno predIdenim rjegenjem.

Odbor je, nakon izjagnjavanja, sa gest glasova „za" i jedan „uzdrian" glas, °dial° da
predloil Skup gtini da usvoji Predlog zakona o izmjeni Zakona o doprinosima za obavezno
socijalno osiguranje.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skup gtine odreden je poslanik Almer Kalae.
SJEDNIK ODBOFtA
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